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Integration of certain provisions of international agreements
into domestic law and their impact on family security

Summary:

This study focuses on the impact of certain provisions of international agreements,

in particular the CEDAW Agreement, on domestic legislation especially those related
to personal status laws and those specifically related to women and their rights.
The study also contains the reality of equality that these agreements attempt to
impose on countries that take Islamic Sharia as their source, especially in the area of
personal status, and the reality of equality that Islamic Sharia has brought and
codified by these countries in their internal law; it also clarifies certain suspicions that
promote the change of some fundamental principles on which the bases of the
conception of the family are based in these countries, and which - in the event of
change - will affect negatively on the status of women and their rights in society.

Keywords:
domestic legislation, personal status laws, international agreements, CEDAW,
woman rights.

Intégration de certaines dispositions des accords internationaux dans

le droit interne et leur impact sur la sécurité familiale

Résumé

Cette ¢tude est axée sur I'impact de certaines dispositions des accords internationaux,
en particulier I'Accord CEDAW, sur la législation interne, en particulier celles liées
aux lois sur le statut personnel et celles liées spécifiquement aux femmes et a leurs
droits.

L'étude comprend également la réalité de 1'égalité que ces accords tentent d'imposer
aux pays qui prennent la charia islamique comme leur source, notamment dans le
domaine du statut personnel, et la réalité de 1'égalit¢ que la charia islamique a
apportée et codifiée par ces pays dans leur droit interne; elle clarifie aussi certains
soupgons qui promeuvent le changement de certains principes fondamentaux sur
lesquels reposent les bases de la conception de la Famille dans ces pays, et qui - dans
le cas de changement - affecteront négativement sur le statut des femmes et leurs
droits dans la société.

Mots clés :
Droit interne, code de la famille, accords internationaux, CEDAW, doits de la femme.
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